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                    Obec Hrnčiarske Zalužany 

                Z Á P I S N I C A  4/2023 (6/2022-2026) 

 

 

zo  zasadnutia Obecného  zastupiteľstva  v   Hrnčiarskych  Zalužanoch (ďalej len OZ), 

ktoré sa konalo  dňa  8.12.2023 o 16,30 hodine,  v zasadačke    Obecného   úradu v 

Hrnčiarskych Zalužanoch 

 

Prítomní: 

Ing. Branislav Nociar – starosta obce, 

Ing. Agáta Krajlíková - administratívna pracovníčka obce, 

Martina Cabanová – ekonómka obce. 

 

Prítomní poslanci: 

Marian Chovanec, 

Ing. Andrea Kováčová, 

Marek Potocký, 

Radovan Séleš, 

Pavel Skýpala 

Miroslav Šatara, 

Ing. Radovan Vargic. 

 

Neprítomní: 

Ing. Alena Nociarová - kontrolórka – ospravedlnená. 

 

Hostia: 

Ivan Markotán 

 

 

1.) Otvorenie zasadnutia 

 
     Rokovanie OZ otvoril a viedol starosta obce Ing. Branislav Nociar. Privítal všetkých 

prítomných a oficiálne otvoril zasadnutie. 

 

2.) Zistenie  spôsobilosti OZ rokovať a uznášať sa 

 
   Starosta skonštatoval, že  z celkového počtu všetkých poslancov 7 je prítomných 7 čo je  

nadpolovičná väčšina a teda, že obecné zastupiteľstvo je spôsobilé rokovať a uznášať sa. 

                 

3.) Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

 
Starosta určil za zapisovateľku pracovníčku OcÚ p. Agátu Krajlíkovú. 

Za overovateľov:  p. Mariana Chovanca a p. Pavla Skýpalu. 
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4.) Schválenie programu  zasadnutia OZ 

 

Starosta: Prosím vás o doplnenie bodu 5  kontrola plnení uznesení + správa o činnosti OcÚ. 

Upravený návrh programu zasadnutia: 

1.    Otvorenie zasadnutia. 
2.    Zistenie spôsobilosti OZ rokovať a uznášať  sa.  
3.    Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice. 

4.    Schválenie programu  zasadnutia OZ. 

5.    Kontrola plnenia uznesení zo zasadnutia  OZ konaného dňa 22.9.2023 +  

       Správa o činnosti OcÚ 

6.    Interpelácie poslancov. 

7.    Správa o výsledku kontroly kontrolórky obce. 

8.    Plán kontrolnej činnosti kontrolórky obce na 1.polrok 2024.  

9.  Schválenie   všeobecne záväzného nariadenia obce  č. 01/2023 o dani z nehnuteľností,  

miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady a o 

podmienkach určovania a vyberania dane a miestneho poplatku  na území  obce Hrnčiarske 

Zalužany na rok 2024. 

10.  Schválenie dodatku č.1 k  VZN č. 02/2022  o určení výšky mesačného príspevku zákonného 

zástupcu na čiastočnú úhradu výdavkov za pobyt dieťaťa v materskej škole, výšku mesačného 

príspevku na čiastočnú úhradu nákladov na činnosti školského klubu detí, výšku mesačného 

príspevku na čiastočnú úhradu nákladov, výšky príspevku na režijné náklady a podmienok 

úhrady v školskej jedálni, ktoré sú v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Hrnčiarske Zalužany. 
11. Schválenie sadzieb ďalších miestnych poplatkov. 

12.Schválenie dotácií z rozpočtu obce pre miestne kultúrne, spoločenské a športové organizácie 

na rok 2024. 

13. Stanovisko   kontrolórky obce k návrhu rozpočtu na rok 2024. 

14. Schválenie rozpočtu obce na rok 2024. 

15.Schválenie zásad č.1/2023 hospodárenia a nakladania s majetkom obce Hrnčiarske 

Zalužany. 

16. Prerokovanie žiadostí. 

17. Rôzne. 

18. Diskusia. 

19. Záver.                             

 

Keďže nikto z prítomných poslancov nemal pripomienky, otázky a návrhy na doplnenie  

programu, starosta dal hlasovať za predložený upravený návrh programu. 

 
Hlasovanie:                      

   Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     Neprítomný: 

Marian Chovanec /    

Ing.Andrea Kováčová /    

Marek Potocký /    

Radovan Séleš /    

Pavel Skýpala /    
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Miroslav Šatara /    

Ing. Radovan Vargic /    

Spolu: 7    

 

,,OZ schvaľuje upravený program  zasadnutia OZ.“ 

 

Konštatujem, že program bol schválený a budeme teda postupovať podľa neho. 

 

 

5.) 1 -  Kontrola plnenia uznesení zo zasadnutia OZ konaného  dňa    

22.9.2023;  

5.)2 - Správa o činnosti OcÚ 

 
Starosta: 

5.1.- Kontrola plnenia uznesení zo zasadnutia OZ konaného  dňa  22.9.2023: 
 

Bod B/2 – schválenie rozpočtového opatrenia (RO) č. 3/2023 (dotácia IROP – Ukrajina)  - RO 

bolo zapracované do tohtoročného rozpočtu. 

 

Bod B/3- schválený dodatok č.3 k smernici 03/2015, týkajúci sa zmeny poplatkov za 

odvádzanie odpadových vôd – podľa rozhodnutia URSO – dodatok, vrátane oznamu pre 

producentov odpadových vôd, bol náležite zverejnený a pri faktúrach, ktoré budeme 

vystavovať počnúc rokom 2024 budeme uplatňovať už takto schválenú novú cenu stočného. 

 

Bod B/4 – schválenie vecného bremena v prospech obce od povinnej A. Markotánovej, 

týkajúce sa verejného vodovodu prechádzajúceho cez jej stavebný pozemok – oznámené 

stavebníčke, zmluvu o vecnom bremene  bude potrebovať ku kolaudácii stavby. 

 

Bod B/5- schválené zvýšenie dotácie v r. 2023  pre šachový klub  -  o 300,-€, z dôvodu postupu 

do vyššej súťaže. Oznámené žiadateľovi a dotácia už aj bola vyčerpaná.  

 

Bod B/6– schválenie predĺženia platnosti doby nájmu poľnohospodárskych pozemkov (pod 

budúcou IBV) AGROMEL do 31.7.2024 – oznámené žiadateľovi.  

 

Bod C/1– schválený predbežný  súhlas s výstavbou RD v extraviláne (Talán) – oznámené 

žiadateľovi. 

 

 Bod D/1– zvolenie členov komisií  - verím, že jednotliví  predsedovia komisií oznámili 

zvolenie členom a komisie môžu začať pracovať. 

 

 „ Uznesenia zo  zasadnutia OZ konaného dňa 22.9.2023 boli splnené.“ 

-----------------  

 

5.2. Správa o činnosti OcÚ 
 

a) Kúpa, opravy a budovanie majetku: 
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Kúpa:     

OCÚ – pivné sety  10 ks (899,90 €) - v akcii za dobrú cenu, staré sú už rozbité; 

          - opravy elektriny (HS, zbrojnica....)   (668,80 €); 

          - ČOV - kalové čerpadlo, hadica (300,-€). 

 

ZŠ – dataprojektor + príslušenstvo + montáž (2.437,60 €); 

         Interaktívna tabuľa + príslušenstvo +montáž  (1.888,70 €). 

 

Opravy: autobusová zastávka (Konopište). 

 

 

b) Žiadosti o dotácie: 

  

I. Schválené žiadosti: 

 

1. Zberný dvor (ZD)  - dotácia na zberný dvor nám bola schválená vo výške: 526.698,34€ 

(celkový rozpočet: 554.419,31 €; z toho dotácia: 526.698,34 €; vlastné zdroje: 27.720,97€. 

 

 - Stavebná časť: dielo je už fakticky dokončené. Samozrejme sa to nezaobišlo bez 

komplikácií. S dodávateľom sme museli uzavrieť dodatok k zmluve o dielo a navýšiť cenu 

o 5.134,98€. Dôvodom bol fakt, že v kóji na uskladnenie stavebného odpadu bolo 

rozpočtovaných 11 prefabrikátov, pričom podľa rozmerov uvedených v projekte ich tam reálne 

bolo potrebných 16. 

Mali sme šťastie, že vysúťažená cena bola nižšia ako schválená dotácia na túto časť, tak sme 

požiadali o zmenu projektu a dotácia nám bola navýšená o 95 % z takto zvýšenej ceny. Ak by 

nám to neschválili, tak by sme to museli platiť u vlastného. 

Žiadosť o platbu (ŽOP) nám už aj bola uhradená, následne sme pridali našu spoluúčasť 

a uhradili sme dodávateľovi. Teraz prebieha kontrola zúčtovania platby.  

Zároveň  prebiehajú k stavbe 2 kolaudačné konania, nakoľko sme tam mali 2 stavebné 

povolenia: - na samotný zberný dvor a na areálovú dažďovú kanalizáciu, ktorá je vodnou 

stavbou. 

Po ukončení kolaudácií, by sme mali požiadať životné prostredie o súhlas s prevádzkovaním 

zberného dvora, vytvoriť prevádzkový poriadok, zaviesť evidencie odpadov a začať 

prevádzkovať ZD. Odhadom niekedy v polovici budúceho roka. 

- Súčasťou dotácie boli aj náklady na externý manažment, stavebný dozor, realizačnú 

projektovú dokumentáciu. Jednotlivo sme tieto náklady uhradili a samostatnými ŽOP 

požiadali o preplatenie. 

Konečný termín na predloženie ŽOP bol 20.11.2023. Všetko sme to stihli, teraz čakáme na 

dokončenie ich kontrol a samotné platby. 

       

Ako som vám minule hovoril, z vlastných prostriedkov sme museli  dobudovať vodovodnú 

prípojku, ktorá sa v projekte nenachádza, ale RÚVZ – (hygiena) ju  bude  v prípade 

zamestnanca zberného dvora požadovať.  

Dali sme ju urobiť dodávateľovi ZD, nakoľko tam mal techniku a musela sa ťahať od 

Melichovcov po vstup do ZD 153 m. Dohodnutá cena, vrátane materiálu je: 5.681,36 € - viac 

v ďalších bodoch (RO +RF ). 

----------------- 

 

Na minulom OZ som vám hovoril, že pri 2 žiadostiach o dotácie sme zaradení do zásobníka, čo 

sa v mojom vtedajšom ponímaní rovnalo tomu, že sú žiadosti neschválené. Išlo o dotácie: 
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- na vybudovanie infraštruktúry pre voľnočasové aktivity (VA) (v parku) a na zvýšenie 

energetickej účinnosti kultúrneho domu. 

Po nástupe novej vlády sa „ľady pohli“  a ja som veľmi rád, že vám môžem oznámiť, že tieto 2 

žiadosti nám boli tento mesiac schválené. 

Už menej rád vám musím oznámiť, že ani s jednou sme v rozpočte nepočítali. Na tieto  

rozvojové aktivity sme si však zobrali kontokorentný úver, ktorý sme doteraz nečerpali, ale 

zrejme ho budeme musieť čiastočne   a myslím, že radi použiť.  

 

Bližšie informácie k týmto žiadostiam:      

 

2.MIRRI - Podpora rozvoja občianskej vybavenosti a rozvoja služieb v regióne a podpora 

rozvoja telesnej kultúry, športu a turistiky. 

Podali sme žiadosť o dotáciu na: Vybudovanie infraštruktúry pre voľnočasové aktivity, vo 

výške 113.000,-€,  spoluúčasť 6.024,06 € spolu 119.024,06 €. Táto cena sa súťažou trochu  

zmenila: Výsledok VO  s celkovou sumou: 119 249,40 €- teda naša spoluúčasť bude 6.249,40 

€. Projekt musí byť vyfinancovaný v tomto roku.  

-------------  

3. Envirofond: Energetická účinnosť verejných budov (L9) – kultúrny dom (Rozpočet: 

111.958,95€; z toho schválená dotácia 106.361,-€; vlastné zdroje 5.597,95 €). 

Oznámené nám to bolo 1.12.2023. Do 6.12.2023 sme museli zaslať podklady k zmluve. Majú 

však jednu novinku, ktorú predtým nepožadovali + požadujú, schválenie realizácie kapitálovej 

investície OZ. Tak som ich poprosil o predĺženie termínu do pondelku. – v bode Rôzne. 

Ako budete počuť v ďalších bodoch, peniaze na spoluúčasť a určite sa objavia aj nejaké 

vyvolané investície,  budeme hľadať veľmi ťažko. Ale o túto dotáciu sa pokúšame už niekoľko 

rokov a tak by bola škoda to nevyužiť. 

Pripomeniem, že je to dotácia nie na komplexnú rekonštrukciu, ale „len“ na zvýšenie 

energetickej účinnosti, teda na: zateplenie a výmenu strechy, zateplenie obvodových stien, 

výmena otvorových výplní (okná a dvere), kúrenie s rozvodmi. 

Teda KD nebude plne funkčný, ale budeme bližšie k cieľu. 

Rekonštrukciu by sme mohli dofinancovať z MAS – PRV – prisľúbených 100.000,-€ a budeme 

musieť niekde zohnať zdroje na vyfinancovanie prístavby. 

 

Schválené dotácie v tomto volebnom období – 127.712€ + 113.000€ + 106.361€= 347.073,-

€. 

---------------  

  

II.  Podané žiadosti:  

 

1.  Žiadosť  na Envirofond na projekt: Rekonštrukcia ČOV:   

  - aj táto žiadosť bola v septembri zaradená do zásobníka a tak som ju považoval za 

bezpredmetnú, ale teraz som nevylúčil schválenie aj tejto žiadosti (oprávnené obdobie do 

30.11.2026). 

Dodnes však  neprišlo oznámenie o schválení, tak by sme mali podať novú žiadosť. V bode 

Rôzne by sme mohli schváliť podanie novej žiadosti.     

-------------- 

 

2. PRV -  na vodovody, kanalizácie a ČOV + do 20 % na rekonštrukcie  chodníkov – na 

sumu 743.577,61 €: 
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O žiadosti zatiaľ nebolo rozhodnuté. Čo je z nášho pohľadu dobre, lebo ešte nemáme stavebné 

povolenie na IBV a teda ani na jeho časť, ktorá by mala byť predmetom dotácie – vodovod. 

--------------- 

c)  IBV: 

Na minulom OZ som vás informoval, že máme za sebou proces posudzovania vplyvov na ŽP. 

V rámci neho nám vyplynula povinnosť dopracovať projektovú dokumentáciu (PD) o veci 

súvisiace s eliminovaním vplyvov na  životné prostredie (ŽP) -  verejná zeleň. To sa nám už 

podarilo a opätovne sme začali proces vybavovania územného rozhodnutia (ÚR). 

Po ňom bude nasledovať vybavovanie stavebného povolenia. Celý proces už trvá takmer 3 roky. 

---------------  

 

d) Pozemky pod cestou nad Mlynom: 

Na tento proces máme uzavretú zmluvu o dielo s JUDr. Matulovou na tri roky, ktorý mal byť 

v tomto roku ukončený. Platíme jej za to 1.500,-€ ročne. Keďže však nestihla proces dokončiť, 

tak sme sa dohodli na dodatkovaní tejto zmluvy s jej predĺžením do konca roku 2024, ale 

s podmienkou, že suma, ktorú sme jej mali zaplatiť tento rok sa nebude platiť, zaplatíme jej len 

v r.2024. Čiže celková suma zostane rovnaká. 

--------------   

 

e) Zmluvy prevody majetku: 

Od 1.11.2023 sa mení zákon o majetku obcí a na školení nám bolo povedané, že dokonca 

októbra je potrebné dorobiť všetky zmluvy, ktorých prevody boli v obci v minulosti schválené, 

lebo po tomto termíne už budú musieť spĺňať náležitosti  podľa nového zákona. 

Ide o prevody pozemkov obce, ktoré sme schvaľovali v minulosti  občanom a kde si mali 

zabezpečiť vypracovanie zmluvnej dokumentácie sami. Keďže notárom by zaplatili slušné 

peniaze, k realizácii prevodov nedošlo.  Aby sa im to neskomplikovalo, tak som si ja musel 

nájsť čas a zmluvy som im vypracoval. Jedná sa o p. Pecsoka, Račáka s Vozafovou; Bobeka; 

Randušku. S pomocou A. Kováčovej sme vypracovali zmluvu o vecnom bremene pre I. 

Markotánovú a urobil som aj kúpnu zmluvu s Ďalogovcami, pozemok pod cestou na ul. 

Záhradnej.  

 

„OZ berie na vedomie správu o činnosti obecného úradu.“ 

 

 

6.) Interpelácie poslancov 

  
Starosta dal priestor prítomným poslancom na ich príspevky do interpelácie: 

 

R.Séleš - ja by som mal niečo za tú neónku na konci dediny. Teraz zapli cyklotrasu, tam 

zbytočne svieti tá dvojtrubicová neónka.  Ja by som navrhol tú dvojtrubicovú vypnúť a zapnúť 

tú poslednú jednotrubicovú. 

 

Starosta - teraz tu bol náš technik, prešli sme si celú dedinu. Opravili sme  všetky nesvietiace 

svetlá. Tam pri Rydzoňovcoch naozaj nemá význam, aby svietila lampa - tú vypneme. 

 

R.Séleš - ja vravím o tej čo je pri Šamotke - jednotrubicová za zákrutou, posledná. Tú keby ste 

zapli. 
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Starosta- to skôr z dôvodu ochrany majetku - Šamotka, PD aj R.Séleš si platia dane. Zvážime 

to. 

---------------  

 

M.Potocký- nesvieti osvetlenie pešej zóny. 

 

Starosta - už pre rokom v rámci šetrenia sme to vypli. Dohodli sme sa s technikom, že prerobí 

staré svetlá – sú oveľa úspornejšie ako tie nové. V utorok príde a  urobí tam 2 svetlá.  

---------------- 

 

M.Šatara - nemohli by sme dať prebytočnú zeminu zo zberného dvora ku Harasti, aby bol 

plynulý nájazd. 

 

Starosta -  mohli, aj to urobíme,  ale kvôli zlému počasiu sme to zatiaľ nemohli urobiť. 

---------------  

 

Ing.R.Vargic - mali by sme upozorniť Rekšákovcov, že im ide smrek cez elektrické káble. 

 

Starosta – do toho sa my nemôžeme starať, zvyknú chodiť z SSD a píliť to. My si na to 

netrúfneme. 

 

M.Šatara - je potrebné nahlásiť to havarijnej službe. Je lepšie do toho sa nestarať- musia to 

urobiť elektrárne. 

----------------  

 

R.Séleš - chcel by som len upozorniť, že pred Barcajovcami je prepadnutý chodník. 

 

Starosta - teraz máme na práce vonku len dvoch ľudí, budeme to riešiť na jar. 

 

,,OZ  berie na vedomie interpelácie poslancov.“ 

 

 

7.) Správa o výsledku kontroly  kontrolórky obce  

 
Starosta: 

Keďže kontrolórka obce Ing.Alena Melichová je z dôvodu PN neprítomná, jej správu č.3/2023 

a správu č.4/2023 o výsledku kontroly, vám prečíta ekonómka obce p.Cabanová. 

 

M.Cabanová - prečítala Správu kontrolórky č.3/2023 o výsledku kontrolnej činnosti zameranej 

na plnenie uznesení Obecného zastupiteľstva v H. Zalužanoch  schválených za prvý polrok 

2023. Kontrolou neboli zistené nedostatky. 

 

M.Cabanová - prečítala Správu kontrolórky č.4/2023 o výsledku kontrolnej činnosti zameranej 

na kontrolu stavu pohľadávok vodného a stočného obce Hrnčiarske Zalužany. Kontrolou bolo 

zistené, že všetky pohľadávky za predchádzajúce zúčtovacie obdobie boli vyrovnané. Obec 

zasielala nové výšky úhrad k plateniu, ktoré sú postupne platené v rámci splatnosti. Kontrolou 

neboli zistené nedostatky. 

 

„OZ berie na vedomie Správy č. 3/2023 a 4/2023 o výsledku kontrol kontrolórky obce.   
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(príloha č.1 a č.2) 

 

8.) Plán kontrolnej činnosti kontrolórky obce na 1.polrok 2024  

  
M.Cabanová - prečítala Plán kontrolnej činnosti kontrolórky obce Hrnčiarske Zalužany na I. 

polrok 2024. 

Budú vykonané nasledovné kontroly : 

1. Kontrola plnenia uznesení OZ schválených v 2.polroku 2023. 

2. Kontrola hospodárenia a nakladania s pohľadávkami obce, budú vypracované stanoviská 

a iná činnosť vyplývajúca z funkcie hlavnej kontrolórky. 

 

Hlasovanie:      

           

Poslanec/hlasovanie 

Za:    Proti: Zdržal sa:     Neprítomný: 

Marian Chovanec /    

Ing.Andrea Kováčová /    

Marek Potocký /    

Radovan Séleš /    

Pavel Skýpala /    

Miroslav Šatara /    

Ing. Radovan Vargic /    

Spolu: 7    

 

„OZ schvaľuje plán kontrolnej činnosti kontrolórky obce na 1. polrok 2024 podľa 

predloženého návrhu.“ (príloha č.3) 

 

9.) Schválenie všeobecne záväzného nariadenia obce č. 01/2023 o dani z 

nehnuteľností, miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne 

odpady a drobné stavebné odpady a o podmienkach určovania a vyberania 

dane a miestneho poplatku na území obce Hrnčiarske Zalužany na rok 2024  

 
Starosta: 

Ako sme sa zhodli na predošlom zasadnutí OZ: občanom vzrastie stočné.  Poplatky za 

komunálny odpad musíme zdvihnúť, nakoľko nám porastú náklady zo zberovej spoločnosti 

a príjmy z tejto oblasti by mali pokrývať náklady z tejto oblasti. Kozmetické zvýšenie 

miestnych daní nám do rozpočtu skoro nič neprinesie, tak sme sa zhodli, že ich zatiaľ 

ponecháme na rovnakej úrovni ako vlani. Návrh VZN vám prečíta Ing.A.Krajlíková.  

 

Ing.A.Krajlíková: 

 

1) Upravili sme časť týkajúcu sa využívania verejného priestranstva: 
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- Zvýšili sme sadzbu za predajný stánok počas podujatí z 15,-€ na 20,-€; 

- Upravili sme text zariadenia za dočasné poskytovanie reštauračných služieb (predajné 

zariadenie), kde sme mali sadzbu 40,-€ za zariadenie. Ale je rozdiel keď máte stánok napr.2x3 

m s jedným výčapným zariadením a stánok napr. 4x6m,  so 4 výčapnými zariadeniami a ešte 

beriete elektrinu z obce. Ak by mali títo predajcovia rovnaký poplatok, uznáte, že by to nebolo 

fér. Preto sme upravili text týkajúci  sa tejto oblasti v  §19:  40,-€ za každé výčapné zariadenie. 

 - v §20 sme upravili tak, že keď chce niekto využívať verejné priestranstvo, tak to musí urobiť 

vopred a obec mu môže aj nedovoliť takéto užívanie. Máme na mysli napr. zloženie dreva na 

cestu, stavebný materiál a chodník a podobne. 

2) Zvýšili sme poplatky za KO nezľavnené z 22,-€ na 26,-€, zľavnené pre občanov nad 62 rokov 

z 16,50€ na 19,50€, občanom pracujúcim v zahraničí z 11,-€ na 13,-€.  Poplatky sme zvýšili 

z dôvodu nárastu nákladov na túto oblasť – o cca 18 %, aj keď nám náklady porastú o 30 %. 

V budúcom roku by sa však mal začať používať zberný dvor a tak by nám objemy odpadov 

mohli poklesnúť, preto sme nárast nákladov plne nepreniesli na občanov. 

 - Znížili sme sadzbu poplatku za drobný stavebný odpad (DSO) z 72,-€ na 20,-€.Vyzerá to 

nelogicky, ale vysvetlenie je jednoduché. Doteraz sme vyvážali DSO na skládku a tam bola 

sadzba 72,-€. Teraz DSO budeme brať na zberný dvor, drviť ich a používať na spevňovanie 

poľných ciest. Ale hlavne kvôli tomu, že v merateľných ukazovateľoch  pri dotácii na ZD máme 

spracovať 65 ton DSO ročne. Uvidíme, ako sa to osvedčí a budúci rok to môžeme zmeniť. 

3) Zjednotili sme sadzby daní za nevýherné hracie prístroje a predajné automaty na 40,-€ 

(predtým bolo 34,-€). 

   

Starosta: na tohtoročných slávnostiach sme povolili predaj predajcom zo Sušian, ktorí mali len 

jedno výčapné zariadenie. Pán Markotán predajca z našej obce má na slávnostiach aj 4 výčapné 

zariadenia. Nebolo by správne, aby obidvaja zaplatili ten istý poplatok, preto sme určili sadzbu 

za jedno výčapné zariadenia, aby to bolo spravodlivé. 

 

M.Šatara- doteraz sme to nemali presne špecifikované. Teraz je to dobre, je to jasne stanovené- 

sú jasné pravidlá. 

 

Výsledok hlasovania:   

    Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     

Marian Chovanec /   

Ing.Andrea Kováčová /   

Marek Potocký /   

Radovan Séleš /   

Pavel Skýpala /   

Miroslav Šatara /   

Ing. Radovan Vargic /   

Spolu: 7   

 
„ OZ schvaľuje  všeobecne závazné nariadenie obce  č. 01/2023 o dani z nehnuteľností, 

miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady a 
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o podmienkach určovania a vyberania dane a miestneho poplatku  na území  obce Hrnčiarske 

Zalužany na rok 2024, podľa predloženého návrhu.“ (príloha č.4) 

 

12.) Schválenie dodatku č.1 k VZN č. 02/2022 o určení výšky mesačného 

príspevku zákonného zástupcu na čiastočnú úhradu výdavkov za pobyt 

dieťaťa v materskej škole, výšku mesačného príspevku na čiastočnú úhradu 

nákladov na činnosti školského klubu detí, výšku mesačného príspevku na 

čiastočnú úhradu nákladov, výšky príspevku na režijné náklady a 

podmienok úhrady v školskej jedálni, ktoré sú v zriaďovateľskej pôsobnosti 

obce Hrnčiarske Zalužany 

 

Starosta: 

Na základe podnetov od riaditeľky ZŠ a pracovníčky školského klubu detí (ŠKD) – družiny 

sme do dnešného programu zaradili aj schválenie zmeny tohto  VZN. Návrh sme vám poslali, 

bližšiu informáciu vám podá Ing. A. Krajlíková.  

 

Ing.A.Krajlíková - prečítala Dodatok č.1 k VZN č.02/2022 o určení výšky príspevkov 

zákonného zástupcu v školách. Týmto dodatkom sa mení článok 3, odstavec 1: na čiastočnú 

úhradu nákladov spojených s hmotným zabezpečením a výchovno-vzdelávacou činnosťou 

ŠKD prispieva zákonný zástupca mesačne na jedného žiaka 10,- €. 

 
Výsledok hlasovania:   

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     

Marian Chovanec /   

Ing.Andrea Kováčová /   

Marek Potocký /   

Radovan Séleš /   

Pavel Skýpala /   

Miroslav Šatara /   

Ing. Radovan Vargic /   

Spolu: 7   

 
„OZ schvaľuje  dodatok č.1 k  všeobecne závaznému  nariadeniu obce č. 02/2022 o určení 

výšky mesačného príspevku zákonného zástupcu na čiastočnú úhradu výdavkov za pobyt 

dieťaťa v materskej škole, výšku mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov na 

činnosti školského klubu detí, výšku mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov, 

výšky príspevku na režijné náklady a podmienok úhrady v školskej jedálni, ktoré sú v 

zriaďovateľskej pôsobnosti obce Hrnčiarske Zalužany, podľa predloženého návrhu“.  

(príloha č.5).   



11 

 

11.) Schválenie sadzieb ďalších miestnych poplatkov 

 
Starosta: 

Jedná sa o ďalšie poplatky za drobné služby poskytované obcou.  Poplatky sme nechali na 

vlaňajšej úrovni, len sme doplnili 3 položky (pod číslami 19-21): 

- 19- 20: sa týkajú knižnice, kde sme mali doteraz ročné poplatky pre dospelých vo výške: 2,50€ 

a detí vo výške: 1,50€.  Ročne sa takto vyzbieralo cca 60,-€, čo zďaleka nepostačovalo ani na 

nákup nových kníh, nie to ešte na náklady na energie a mzdu pracovníčky. 

Nový návrh je pre deti 3,-€,  pre dospelých 5,-€.  

- 21: sa týka vypracovávania zmluvnej dokumentácie, v prípadoch keď obec predávala 

nehnuteľnosti. Vždy sa stanovilo, že v takýchto prípadoch náklady na jej vypracovanie znáša 

kupujúci. Ale keďže u notárov a právnikov by si za to občania  zaplatili, tak žiadali starostu, 

aby im zmluvy vypracoval. Čo sa vždy aj nakoniec  stalo. Keďže im to robil zadarmo, tak z toho 

nemal nič on a ani obec. Preto sme navrhli tento poplatok pre obec, ktorý je nižší ako u notárov, 

ale pre obec bude aspoň nejakým prínosom.  

   
M.Šatara - prečo by mal starosta písať zmluvy. Obec nie je na to určená. Na to sú notári. Ty 

máš roboty dosť. 

 

Ing. A.Kováčová - každý deň mám takéto zmluvy v rukách. Sú to náročné veci, ešte aj notári 

aj advokáti s tým majú problém. Klobúk dole pred starostom, že on to zvláda. Aj doklady 

z uznesení je náročné pripraviť, aj naschvaľovať v správnom znení. Pri týchto uzneseniach už 

urobí polovicu roboty, ktorý paragraf vybrať, ako ho správne odschvaľovať, priamy predaj, 

obchodná súťaž, možností je veľa. Urobiť pri tom zmluvu je už menej roboty.  

 

Starosta - v jednom prípade si dala kupujúca  vypracovať zmluvu notárke v R.Sobote. Tak či 

tak som musel uznesenia urobiť ja, musel som ísť podpísať tú zmluvu  do R.Soboty, čiže ešte 

komplikácie pre mňa. Preto radšej zmluvy robím teraz ja, komplikovanejšie by to bolo pre mňa 

keby to robila notárka. 

 

R.Séleš - zaťažuje to starostu, má veľa roboty. 

 

M.Potocký - je to na starostovi či to chce robiť. 

 
P.Skýpala - ak starosta súhlasí s písaním zmlúv, dali sme cenu tak je to v poriadku. 

 
Výsledok hlasovania:   

 Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     

Marian Chovanec /   

Ing.Andrea Kováčová /   

Marek Potocký /   

Radovan Séleš /   

Pavel Skýpala /   

Miroslav Šatara /   
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Ing. Radovan Vargic /   

Spolu: 7   

 

„OZ schvaľuje sadzby ďalších miestnych poplatkov podľa predloženého návrhu“.  (príloha 

č.6) 

 

12.) Schválenie dotácií z rozpočtu obce pre miestne kultúrne, spoločenské a 

športové organizácie na rok 2024. 

 

Starosta: 

Ďalšou položkou, ktorá vstupuje do nákladov rozpočtu obce sú dotácie, ktoré každoročne 

poskytujeme miestnym organizáciám. 

Ako budete počuť v ďalšom bode, tak mali sme veľký problém so zostavením vyrovnaného 

rozpočtu a preto sme do rozpočtu dali len návrh dotácií na 1. polrok 2024 a potom sa 

rozhodneme podľa vývoja príjmov obce. 

Tabuľku čerpania v predošlých rokoch, ako aj náš návrh, máte v tabuľke, ktorú som vám poslal. 

 
M.Šatara- TJ žiada 7.000,- €, to je reálny nárast z 5.600,-€ na 7.000,- €. 

 

Starosta - na TJ je stále nárast výdavkov- tréner, elektrina, poplatky zväzu, cestovné.... A 

v našom návrhu je to spolu za celý rok nie 7.000, ale 6.100€, ak nám to rozpočet dovolí...Teraz 

sme tam dali dotácie len na 1. polrok...  

 

Výsledok hlasovania:   

 Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     

Marian Chovanec /   

Ing.Andrea Kováčová /   

Marek Potocký /   

Radovan Séleš /   

Pavel Skýpala /   

Miroslav Šatara /   

Ing. Radovan Vargic /   

Spolu: 7   

 

„ OZ podľa platného VZN č. 2/2016, o podmienkach poskytovania dotácií z prostriedkov obce 

Hrnčiarske Zalužany, schvaľuje pre 1. polrok 2024  dotácie na činnosť spoločenských, 

kultúrnych  a športových organizácií v úhrnnej výške 4.460,-€ , z toho pre: 
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 Šachový klub  450,-€;  FS HRNČIARKA 400,-€; Jednotu dôchodcov   250,-€; 

Červený kríž  175,-€; Úniu žien 35,-€; Zväz protifašistických bojovníkov 100,-€;  TJ Slovan 

Hrnčiarske Zalužany 3.050,-€.“ 

 

13.)  Stanovisko kontrolórky obce k návrhu rozpočtu na rok 2024 

 
M.Cabanová- prečítala stanovisko kontrolórky obce k návrhu rozpočtu na rok 2024: 

Preskúmaním predloženého návrhu rozpočtu na rok 2024 konštatujem, že je zostavený v súlade 

s § 9 a § 10 zákona č.583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy 

a zohľadňuje súčasnú ekonomickú situáciu obce ako aj predpokladaný vývoj hospodárenia SR. 

Konštatujem, že návrh viacročného rozpočtu obce Hrnčiarske Zalužany na roky 2024-2026 

reálne odrážajú finančnú situáciu obce, je spracovaný v súlade so všeobecne záväznými 

právnymi predpismi. Vzhľadom na uvedené, odporúčam obecnému zastupiteľstvu schváliť 

,,Návrh rozpočtu obce Hrnčiarske Zalužany na rok 2024“ a návrh ,,Prognózy rozpočtu obce 

Hrnčiarske Zalužany na roky 2025-2026“. 

 

  OZ berie na vedomie správu hlavnej kontrolórky obce k návrhu rozpočtu na rok 

2024.“  (príloha č. 7) 

 

16.) Schválenie rozpočtu obce na rok 2024  

 
Starosta: 

Určite všetci aspoň okrajovo sledujete problémy miest a obcí so zostavením rozpočtu na rok 

2024. Obce už v r. 2022 vytvorili kumulovanú stratu 400 mil.€. 

V r. 2023 bude ešte vyššia a ak sa niečo nezmení v transferoch podielových daní od štátu, tak 

v roku 2024 to bude obrazne katastrofa. Ale verím, že sa niečo zmení, aj keď ešte nie je 

zverejnený návrh štátneho rozpočtu na r. 2024. 

Nuž ako vidíte z podkladu, ktorý sme vám poslali, my sme formálne – čo musíme - vytvorili 

prebytkový rozpočet. To sa nám podarilo skresaním výdavkov na hranu reálnosti:  okrem iného 

znížením počtu zamestnancov, ktorých chceme prijať cez projekty, znížením odmien, 

schválením dotácií len na 1. polrok a podobne. Taktiež sme v rozpočte nepočítali so žiadnymi 

spoluúčasťami pri schválených dotáciách – čo už teraz vieme, že nebude pravda (KD – 

spoluúčasť 6.000,-€). 

Nemôžeme počítať  ani so zostatkom v rezervnom fonde, ktorý sme museli vyčerpať už v tomto 

roku - objemovo vysoké spoluúčasti na schválených projektoch (hlavne zberný dvor) a na 

vyvolané investície (prípojka ZD). 

Takže je veľký predpoklad, že tento rozpočet, ktorý budeme teraz schvaľovať nebude ani 

z ďaleka reálny a mnohokrát ho budeme musieť  upravovať. 

Zopakujem, ak nám štát nevráti podielové dane, skončíme aj my v strate, ktorú budeme musieť 

vykryť úverom. Ak by sa nemusel úver použiť na prevádzkové náklady, ale len na spoluúčasti 

pri projektoch, bolo by to vcelku dobré. Mám však obavu, že ho budeme musieť použiť aj na 

prevádzku. 

Ale, už sme prežili krízu v rokoch 2009-2012, covidovú krízu v r.2020-21, energetickú krízu  

v r. 2022-23, tak prežijeme aj toto. Toľko na úvod a odovzdávam slovo p. ekonómke. 

 

M.Cabanová- prečítala návrh rozpočtu obce na rok 2024: 
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BEŽNÝ ROZPOČET (BR):                KAPITÁLOVÝ  ROZPOČET (KR): 

Príjmy:    + 735.752  €                          Príjmy:     + 4.000 € 

Výdavky: - 736.676  €                          Výdavky:  -  3.000 € 

HV BR:            -924 €                         HV KR:   + 1000 € 

 

CELKOVÝ ROZPOČET: 

Príjmy celkom =    + 739.752,-€ 

Výdavky celkom = - 739.676,-€ 

HV celkom =                 + 76,-€ 

 

Rozpočet navrhujem schvaľovať v skrátenej verzii na hlavné kategórie, tak ako bol zverejnený, 

z dôvodu, že drobné úpravy ako presun z jednej položky na druhú, čím neovplyvníme výšku 

príjmov ani výdavkov sme mohli vykonať aj bez schválenia zastupiteľstvom. Samozrejme 

všetky ostatné zmeny, ktoré budú ovplyvňovať výšku príjmov a výdavkov a hlavne čerpanie 

rezervného fondu, musia prejsť zastupiteľstvom, netýka sa to príjmov z dotácií. Súčasťou 

návrhu rozpočtu je aj formálny návrh rozpočtu na roky 2025 a 2026, ktoré obecné zastupiteľstvo 

berie na vedomie. 

 

Poslanci nemali k návrhu rozpočtu žiadne otázky, návrhy ani pripomienky. 

 

Jednoduchá forma schvaľovania+ schválenie rozpočtu : 

 

Kvôli jednoduchosti navrhujeme, aby sme rozpočet schválili v jednoduchej forme–podľa 

hlavných kategórií -  tak ako  to robíme v posledných rokoch. 

 

Výsledok hlasovania:   

 Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     

Marian Chovanec /   

Ing.Andrea Kováčová /   

Marek Potocký /   

Radovan Séleš /   

Pavel Skýpala /   

Miroslav Šatara /   

Ing. Radovan Vargic /   

Spolu: 7   

 

„Obecné zastupiteľstvo schvaľuje rozpočet obce Hrnčiarske Zalužany na rok 2024 na úrovni 

hlavnej kategórie rozpočtovej klasifikácie, podľa predloženého návrhu.“ 

(príloha č. 8) 

 

----------------- 

  Neúčtovanie v programovom rozpočte: 
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Obec môže a nemusí účtovať aj v programovom rozpočte.  Programový rozpočet je to isté čo 

sme schvaľovali pred chvíľou, ale je to cca 30 stranový dokument rozdelený do  podkategórií 

s rozsiahlym opisom. V minulosti sme sa dohodli, že  v programovom rozpočte nebudeme 

účtovať. Môžeme to tak ponechať, ak súhlasíte. 

 

Výsledok hlasovania:   

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     

Marian Chovanec /   

Ing.Andrea Kováčová /   

Marek Potocký /   

Radovan Séleš /   

Pavel Skýpala /   

Miroslav Šatara /   

Ing. Radovan Vargic /   

Spolu: 7   

 

 „Obecné zastupiteľstvo schvaľuje, v zmysle § 4, ods.5 zákona č. 583/2004 Z.z. o rozpočtových 

pravidlách územnej samosprávy, zostavenie a predkladanie rozpočtu obce na rok 2024 bez 

programovej štruktúry“.     

            

----------------------- 

 

Roky 2025-2026  

 

Keďže je veľmi ťažké naplánovať rozpočet čo len na 1 rok – musíme ho vždy aktualizovať a 

upravovať  v priebehu roka  rozpočtovými opatreniami. Predložený rozpočet na roky 2025-26 

je urobený „proforma“, bez plánovania väčších investícií. OZ by ho malo zobrať na vedomie, 

ale ak chcete k nemu bližšiu informáciu – poprosím vás o otázky. 

 

Poslanci nemali žiadne otázky. 

 

,,OZ berie na vedomie návrh rozpočtu obce na roky 2025 a 2026“. 

  

 

15.) Schválenie zásad č.1/2023 hospodárenia a nakladania s majetkom obce 

Hrnčiarske Zalužany 

 

 

Starosta: 

Keďže sa zmenil zákon o majetku obcí, ktorý je účinný od 1.11.2023, ak nemáme schválené 

nové zásady hospodárenia a nakladania s majetkom, nemôžme predávať majetok z dôvodu 
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hodného osobitného zreteľa. Predávať môžeme napríklad pozemky len na základe znaleckého 

posudku, alebo ako je bežná cena, ktorú je ťažké stanoviť.  

Preto je nutné schváliť tieto zásady. 

 Potom starosta prečítal Návrh Zásad č.01/2023 hospodárenia a nakladania s majetkom obce 

H.Zalužany. Podrobne opísal čo schvaľuje obecné zastupiteľstvo, nadobúdanie vecí do 

vlastníctva obce, prevody vlastníctva majetku obce a p. 

 

Ing.A.Kováčová- osobitný zreteľ musí byť. Napríklad ak obec vlastní pozemok a ľudia ho majú 

na dvore, potrebujú si ho kúpiť a mať ho na liste vlastníctva. 

 

Výsledok hlasovania:   

 Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     

Marian Chovanec /   

Ing.Andrea Kováčová /   

Marek Potocký /   

Radovan Séleš /   

Pavel Skýpala /   

Miroslav Šatara /   

Ing. Radovan Vargic /   

Spolu: 7   

                                                        
„OZ schvaľuje zásady č.1/2023 hospodárenia nakladania s majetkom obce Hrnčiarske 

Zalužany“.   (príloha č.9) 

 

 

16.) Prerokovanie žiadostí. 

 
Starosta: 

Máme 3 žiadosti, ale 2 z nich sú v tejto fáze irelevantné. 

1.Mesto Košice  žiada o dotáciu na záujmové aktivity detí do 15 rokov v r.2024– tou sa budeme 

zaoberať až na ďalšom OZ.   

2. pani Ing.Helena Tarasová žiada o odkup jednej obecnej parcely. Ale keďže sa zmenil zákon 

potrebuje k tomu doložiť znalecký posudok. 

----------------  

 

3. Žiadosť TJ SLOVAN o navýšenie dotácie na rok 2023 :  

 

TJ SLOVAN žiada o navýšenie dotácie na rok 2023 o 900,-€. Na úvod poviem, že ja som tu 

v konflikte záujmov, keďže som prezident klubu. Ale realita je taká, že ja sa postupne snažím 

zaučiť nasledovníkov, ktorí by to mali po mne po 30 rokoch vo výbore TJ prebrať. Ing. Peťo 

Škorňa prebral na seba faktické manažovanie klubu čo sa týka hráčov, tréningového procesu, 

vyúčtovania cestovného a podobne. Postupne ho zaúčam aj do finančných záležitostí, ale vždy 
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som na to dohliadal. Tento rok som to prenechal jemu asi viac ako by bolo potrebné a tak došlo 

k tomu, že nám chýbajú zdroje na dofinancovanie nákladov jesennej časti. Sú tam však  aj 

objektívne príčiny, narástla cena elektriny, poplatky zväzu, členské poplatky. Začali po 2 rokoch 

opäť trénovať a tak sa zvýšili náklady na cestovné. Tiež už nemáme trénera, ktorý to robil 

zadarmo. 

Na celkových nákladoch  sa obec podieľa necelými 60 %- ami a dotácia od obce sa nezvyšovala 

od roku 2019. Teda to nie je tak, že by tam nebola snaha, ale dnes je naozaj ťažké zohnať niekde 

peniaze. Nenavrhujeme však zvýšenie dotácie o celú žiadanú sumu (900e), ale „len“ o 500€.  

 

M.Šatara- koľko hráčov je zo Zalužian. 

 

Starosta- 6-7 hráčov. 

 

M.Šatara- mali by aj hráči vyvinúť nejakú aktivitu a zháňať si peniaze od sponzorov. Lebo 

takto sa dotácia od obce len bude zvyšovať. 

 

Starosta - pomáhajú so zháňaním, 2 % z daní. Sponzori sa nehrnú do podpory futbalu na tejto 

úrovni.   Bude čoraz ťažšie  udržať futbal dedinách, vychovať si vlastných hráčov. Ale myslím 

si, že by bolo vhodné urobiť pre to čo najviac, aby futbal v obci zostal, pokiaľ to bude možné... 

Máme zrekonštruovaný majetok a necháme ho teraz schátrať ako v mnohých iných obciach ? 

 

Ing.A.Kováčová- futbal je tiež kultúra aj pre tú mládež. Inú kultúru ani nemáme. Teraz sa ľudia 

hnevajú, že sa predalo kúpalisko. Obec by nemala na to udržať teraz to kúpalisko. Či mi 

dokážeme udržať tento futbal, to neviem – ale kým ho vládzeme tak ho udržme. 

  

M.Potocký- kým sa to reálne bude dať, tak ten futbal udržme. Ale bolo by hráčom treba 

pripomenúť, že by mohli niečo urobiť- zháňať sponzorov. 

 

Výsledok hlasovania:   

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     

Marian Chovanec /   

Ing.Andrea Kováčová /   

Marek Potocký /   

Radovan Séleš /   

Pavel Skýpala /   

Miroslav Šatara   / 

Ing. Radovan Vargic /   

Spolu: 6  1 

 

„OZ schvaľuje, podľa platného VZN č. 2/2016  o podmienkach poskytovania dotácií z 

prostriedkov obce Hrnčiarske Zalužany, zvýšenie poskytnutia  dotácie z rozpočtu obce  

v r.2023 pre TJ SLOVAN Hrnčiarske Zalužany o 500,-€.“ 

--------------- 
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17.) Rôzne 

 

1.Schválenie rozpočtového opatrenia č. 4/2023  + čerpanie RF:    

 

M.Cabanová- prečítala návrh Rozpočtového opatrenia č.4/2023: 

 

úprava príjmov v položke:   

400 kód zdroja 46 čerpanie RF finančný rozpočet                             8.672,19   € 

        

celková úprava  príjmov                                                                     8.672,19   € 

  

úprava výdavkov :  

Kód zdroja 46 

Základná kategória 700- spoluúčasť 

Projekt ,,Vybudovanie infraštruktúry pre voľnočasové aktivity“      6.024,06 € 

Kód zdroja 46 

Základná kategória    700 – Vodovodná prípojka ZD                       2.648,13 € 

 

Celková úprava výdavkov                                                                 8.672,19 € 

 

Rozpočet sa mení z dôvodu čerpania rezervného fondu na kapitálové výdavky. 

 

Hlasovanie:      

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     Neprítomný: 

Marian Chovanec /    

Ing.Andrea Kováčová /    

Marek Potocký /    

Radovan Séleš /    

Pavel Skýpala /    

Miroslav Šatara /    

Ing. Radovan Vargic /    

Spolu: 7    

 
 „ OZ schvaľuje rozpočtové opatrenie č.4/2023, podľa predloženého návrhu (príloha č.10).“ 

-------------  
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Schválenie čerpania RF: 

 

Kapitálové výdavky v celkovej výške 8672,19 € z toho:        

- 6.024,06 € spoluúčasť „Vybudovanie infraštruktúry pre voľnočasové aktivity“  

- 2.648,13 € Vodovodná prípojka ZD  . 

   

Hlasovanie:      

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     Neprítomný: 

Marian Chovanec /    

Ing.Andrea Kováčová /    

Marek Potocký /    

Radovan Séleš /    

Pavel Skýpala /    

Miroslav Šatara /    

Ing. Radovan Vargic /    

Spolu: 7    

 
„ OZ schvaľuje čerpanie rezervného fondu v celkovej výške 8.672,19 €, 

na kapitálové výdavky obce nasledovne: 

- 6.024,06 € na  spoluúčasť pri financovaní projektu  „Vybudovanie infraštruktúry pre 

voľnočasové aktivity“;  

 - 2.648,13 € na čiastočnú úhradu nákladov na vybudovanie vodovodnej prípojky k zbernému 

dvoru.“ 

---------------- 

 
2.)  Komunitný plán sociálnych služieb – predĺženie platnosti. 

  
Starosta: 

Do 31.12.2023 máme schválený formálny dokument Komunitný plán sociálnych služieb 

(KPSS).  

BBSK nám zaslalo upozornenie, že nám plán končí a že nový plán  im  máme  zaslať spolu 

s uznesením OZ o jeho schválení. Ak toto nesplníme, tak to bude mať za následok 

neposkytnutie dotácií od BBSK obci. 

Kontaktovali sme spracovateľa doterajšieho plánu s požiadavkou na urobenie  nového  - je 

najlacnejší  (140,-€). Je však časovo zaneprázdnený a vie nám ho urobiť len v priebehu 1.Q 

2024. Poradil nám, aby sme si ešte nechali schváliť predĺženie  a na ďalšom OZ schválili nový. 

Takže navrhujem, aby sme schválili pre istotu predĺženie do 30.6.2024 a dovtedy si schválime 

nový. 

 
Hlasovanie: 
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Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     

Marian Chovanec /   

Ing.Andrea Kováčová /   

Marek Potocký /   

Radovan Séleš /   

Pavel Skýpala /   

Miroslav Šatara /   

Ing. Radovan Vargic /   

Spolu: 7   

 

 „OZ  schvaľuje predĺženie platnosti Komunitného plánu sociálnych služieb do 30.6.2024." 

-------------------  
 

3. Schválenie   dodatku  k zmluve o združení  -  Združenie obcí  pre likvidáciu odpadu 

Poltár (ZOPLO) 

 

Starosta: 

Obec je členom  tohto združenia obcí, ktorého členmi bolo doteraz 19 obcí okresu Poltár + 

mesto Poltár (neboli len 2 – Cinobaňa a Kalinovo). ZOPLO dlhodobo zabezpečuje pre členov 

vývoz všetkých zložiek komunálneho a separovaného odpadu, jeho uloženie  a ekologickú   

separáciu  a likvidáciu.   

 

Obec Cinobaňa podala dňa 23.5.2023 žiadosť o prijatie za člena ZOPLO. Valné 

zhromaždenie (VZ) dňa 26.5.2023 schválilo prijatie obce Cinobaňa za člena združenia 

a odpredaj max. 2% podielu majetku združenia vyčísleného k 31.3.2023. Majetok ZOPLO k 

31.3.2023 predstavuje hodnotu 2.643.980,52€ t.j. po prepočítaní  26.439,80€ za 1% podielu 

majetku združenia. Rozhodli sa pre kúpu 1,5%  - ného podielu za 39.659,70€. 

Tým, že oni odkúpia tento podiel samozrejme sa zmenia podiely ostatných členov. VZ dňa 

26.10.2023 schválilo  návrh dodatku   č. 3 k Zmluve o združení, ktorý  však   vyžaduje pre svoju  

platnosť  schválenie obecným  zastupiteľstvom.  Dodatkom  sa upravuje čl. IV Zmluvy 

o združení, ktorým  sa určuje   podiel jednotlivých  obcí  na majetku  ZOPLO. Pristúpením  

obce Cinobaňa  sa znižuje percentuálny podiel  každej obce v Združení nasledovne : 

    

P.č. Spoločník, akcionár 

% 

podielu 

staré 

% 

podielu 

nové 

1 Mesto Poltár 32,31 31,825 

2 Obec České Brezovo 2,74 2,699 

3 Obec Ďubákovo 0,60 0,591 

4 Obec Breznička 4,40 4,334 

5 Obec Hradište 1,57 1,546 

6 Obec Kokava nad Rim. 17,15 16,893 

7 Obec Krná 0,31 0,305 
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8 Obec Málinec 8,03 7,910 

9 Obec Mládzovo 0,57 0,561 

10 Obec  Ozdín 2,03 2,000 

11 Obec Rovňany 1,47 1,448 

12 Obec Šoltýska 0,81 0,798 

13 Obec Uhorské 3,29 3,241 

14 Obec Veľká Ves 2,31 2,275 

15 Obec Utekáč 6,21 6,117 

16 Obec Sušany 2,47 2,433 

17 Obec Hrnčiarske Zalužany 4,78 4,708 

18 Obec Selce 0,60 0,591 

19 Obec Hrnčiarska Ves 5,50 5,418 

20 Obec Zlatno 2,85 2,807 

21 Obec Cinobaňa 0,00 1,500 

  Spolu 100 100 

 

Preto  je  potrebné,  aby obecného zastupiteľstvo  schválilo   uzatvorenie dodatku  č. 3 

k zmluve o združení. 

 

 

Hlasovanie: 

 

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     

Marian Chovanec /   

Ing.Andrea Kováčová /   

Marek Potocký /   

Radovan Séleš /   

Pavel Skýpala /   

Miroslav Šatara /   

Ing. Radovan Vargic /   

Spolu: 7   

 

 

,,OZ  schvaľuje  uzatvorenie dodatku  č. 3 k Zmluve o  Združení obcí  pre likvidáciu odpadu 

Poltár,  IČO 35679361, Železničná 489/1, Poltár 987 01 tak, že sa čl. IV zmluvy vypúšťa 

pôvodné znenie  a nahrádza sa novým znením  nasledovne: 

 

 

 

P.č. Spoločník, akcionár 

% podielu 

nové 

1 Mesto Poltár 31,825 
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2 Obec České Brezovo 2,699 

3 Obec Ďubákovo 0,591 

4 Obec Breznička 4,334 

5 Obec Hradište 1,546 

6 Obec Kokava nad Rim. 16,893 

7 Obec Krná 0,305 

8 Obec Málinec 7,910 

9 Obec Mládzovo 0,561 

10 Obec  Ozdín 2,000 

11 Obec Rovňany 1,448 

12 Obec Šoltýska 0,798 

13 Obec Uhorské 3,241 

14 Obec Veľká Ves 2,275 

15 Obec Utekáč 6,117 

16 Obec Sušany 2,433 

17 Obec Hrnčiarske Zalužany 4,708 

18 Obec Selce 0,591 

19 Obec Hrnčiarska Ves 5,418 

20 Obec Zlatno 2,807 

21 Obec Cinobaňa 1,500 

  Spolu 100 

 

 

Ostatné  ustanovenia zmluvy zostávajú  nezmenené.“ 

------------------  

 

4. Podanie žiadosti  ČOV 
Žiadosť na Envirofond na projekt: Rekonštrukcia ČOV 

Starosta: 

Keďže sme tu mali rozpočet staršieho dáta so starými cenami pred ich výrazným rastom, urobili 

sme jeho aktualizáciu. Následne sme urobili verejné obstarávanie, lebo je administratívne 

jednoduchšie dávať do žiadosti vysúťaženú cenu. Súťažou vznikla cena: 201.857,72 €. 

Výhoda toho že nám neschválili túto žiadosť v tomto roku je, že sa zmenili podmienky  

a spoluúčasť pri obciach do 3.000 obyvateľov je len 1 %. 

Nevýhoda, že výsledok je stále otázny a my túto rekonštrukciu naozaj potrebujeme. 

Ak schválite podanie žiadosti tak budeme žiadať o dotáciu vo výške 199.839,14 €  a vlastné 

zdroje budú použité vo výške: 2.018,58 €. 
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Pripomeniem: Ide o komplexnú rekonštrukciu 1. linky ČOV, ktorá je už nefunkčná. Keďže 

kapacita 2. linky je už takmer naplnená, rozsiahlejšie pripájanie ďalších rodinných domov na 

kanalizáciu by už nebolo možné. Teda ani rozširovanie kanalizačnej siete, bez rekonštrukcie 

ČOV, by nemalo veľký význam, lebo by sme na kanalizáciu nemohli pripájať ďalšie RD. 

Podanie tejto žiadosti úzko súvisí s existujúcimi projektami na rozšírenie kanalizácie na ul. 

Cintorínskej a na IBV, na ktoré už máme PD vypracovanú. V prípade ul. Cintorínskej máme aj 

stavebné povolenie. 

Žiadosť na tento projekt sme bezúspešne podávali na EF na r. 2021, ako aj 2022 a zatiaľ aj 

v roku 2023. 

 
Hlasovanie:          

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     Neprítomný: 

Marian Chovanec /    

Ing.Andrea Kováčová /    

Marek Potocký /    

Radovan Séleš /    

Pavel Skýpala /    

Miroslav Šatara /    

Ing. Radovan Vargic /    

Spolu: 7    

  
„OZ schvaľuje podanie žiadosti o dotáciu z Environmentálneho fondu na rok 2024 na 

projekt: „Rekonštrukcia ČOV Hrnčiarske Zalužany“ vo výške 199.839,- €. 

OZ v prípade schválenia dotácie schvaľuje realizáciu kapitálovej investície z poskytnutej 

dotácie z Environmentálneho fondu na uvedený projekt, ako aj spoluúčasť obce na 

financovaní projektu vo výške 1 % z oprávnených  nákladov“. 

-------------- 

 
5. Schválenie realizácie  kapitálovej investície EF L9 – kultúrny dom (KD) 

(Rozpočet: 111.958,95 €; z toho schválená dotácia 106.361,-€; vlastné zdroje 5.597,95 €). 

 
Ako už bolo povedané v predošlom, po dlhodobom úsilí máme schválenú dotáciu na 

zvyšovanie energetickej účinnosti KD.  Spomínal som, že majú jednu administratívnu novinku, 

ktorú predtým nepožadovali + požadujú, schválenie realizácie kapitálovej investície OZ. Tak 

som ich poprosil o predĺženie termínu do pondelku. 

Mali by sme schváliť uznesenie, ktoré znie:  

 

 

Hlasovanie: 
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Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     

Marian Chovanec /   

Ing.Andrea Kováčová /   

Marek Potocký /   

Radovan Séleš /   

Pavel Skýpala /   

Miroslav Šatara /   

Ing. Radovan Vargic /   

Spolu: 7   

 

 „OZ schvaľuje realizáciu kapitálovej investície, ktorá bude financovaná z poskytnutej 

dotácie  z prostriedkov Environmentálneho fondu - Zvyšovanie energetickej účinnosti 

existujúcich verejných budov (L9), na projekt č. L9 - 230534: „Rekonštrukcia a modernizácia 

kultúrneho domu  a prístavba kultúrneho domu“. 

 OZ zároveň schvaľuje spoluúčasť obce na financovaní projektu z vlastných zdrojov vo výške  

5 % z oprávnených nákladov projektu“. 

-----------------  

 
6. Správa audítora k účtovnej závierke obce za r. 2022  

 

Starosta: 

ako je už zvykom u našej audítorky, predkladá  nám vypracovanú správu  za predchádzajúci rok  

až ku koncu aktuálneho. Táto správa bola predložená až tento týždeň, takže sme ju pôvodne 

nezaradili do programu a doplnili sme ju do bodu rôzne. 

 
M.Cabanová ekonómka obce - prečítala správu nezávislého audítora obce za r.2022 s výrokom:  

účtovná závierka poskytuje pravdivý a verný obraz finančnej situácie obce 

k 31.decembru 2022 a výsledku jej hospodárenia k uvedenému dátumu podľa zákona 

č.431/2002 Z.z. o účtovníctve. Na základe overenia dodržiavania povinností podľa požiadaviek 

zákona o rozpočtových pravidlách, platných v SR pre územnú samosprávu konštatujeme, že 

obec konala v súlade s požiadavkami zákona o rozpočtových pravidlách. 

 

Poslanci nemali k správe audítorky žiadne otázky ani pripomienky. 

 

„ OZ berie na vedomie správu audítora k účtovnej závierke obce za rok 2022.“( príloha č.11) 

 

 

18.) Diskusia 

 
V tomto bode dal starosta priestor prítomným na ich príspevky do diskusie. 
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O slovo sa prihlásil občan Ivan Markotán- v ,,Konopišti“ na chodníku sa nemôže stáť, ale je 

tam odparkovaných toľko áut, že ráno v rannej špičke sa nedá výjsť von z dediny. 

Podobne aj pri MŠ. Urobilo sa veľké parkovisko, a ľudia aj tak zastávajú na ceste… 

 

Starosta - po zmene zákona je to už troška lepšie, lebo niektorí občania si dali auto do zeleného 

pásu a niektorí do dvorov. Ale aj tak to budeme musieť riešiť O situácii pri MŠ som nevedel. 

Keď budeme riešiť dopravný passport, tak budeme riešiť aj toto. 

 

 

19)  Záver 

 
Ďakujem za Vašu aktívnu účasť na dnešnom zasadnutí OZ. Najbližšie zasadnutie OZ by sa malo 

konať 8.3.2024, prípadne podľa potreby. Týmto oficiálne uzatváram dnešné zasadnutie. 

 

 

Zapísala: Ing. Agáta Krajlíková   

 

 

Overovatelia : 

 

Marian Chovanec 

Pavel Skýpala 

 

                                                                                                                                        

 

                                                                                                 Ing. Branislav Nociar 

                                                                                                      starosta obce 
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                      Obec Hrnčiarske Zalužany 
 

 

                                           Uznesenie č.4/ 2023 (6/2022 -2026) 
 

zo  zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Hrnčiarskych Zalužanoch, ktoré sa konalo dňa 

8.12.2023 o 16,30 hodine v zasadačke Obecného úradu v Hrnčiarskych Zalužanoch 

Obecné zastupiteľstvo : 
A/ Berie na vedomie: 

 

1. Kontrolu plnenia uznesenia zo zasadnutia OZ konaného dňa 22.9.2023. 

2. Správu o činnosti obecného úradu od posledného zasadnutia OZ. 

3. Interpelácie poslancov.  

4. Správy č.3/2023 a 4/2023 o výsledku kontrol kontrolórky obce. (príloha č.1 a č.2) 

5. Správu hlavnej kontrolórky obce k návrhu rozpočtu na rok 2024. (príloha č. 7) 

6. Návrh rozpočtu obce na roky 2025 a 2026. 

7. Správu audítora k účtovnej závierke obce za rok 2022. ( príloha č.11) 

 

B/ Schvaľuje: 
 

      1.Upravený program zasadnutia obecného zastupiteľstva. 

 

         Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

1. Plán kontrolnej činnosti kontrolórky obce na 1. polrok 2024 podľa predloženého 

návrhu. (príloha č.3) 

 

             Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

2. Všeobecne závazné nariadenie obce  č. 01/2023 o dani z nehnuteľností, miestnych 

daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady a o 

podmienkach určovania a vyberania dane a miestneho poplatku  na území  obce 

Hrnčiarske Zalužany na rok 2024, podľa predloženého návrhu. (príloha č.4) 

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

3. Dodatok č.1 k  všeobecne závaznému  nariadeniu obce č. 02/2022 o určení výšky 

mesačného príspevku zákonného zástupcu na čiastočnú úhradu výdavkov za pobyt 

dieťaťa v materskej škole, výšku mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov 

na činnosti školského klubu detí, výšku mesačného príspevku na čiastočnú úhradu 

nákladov, výšky príspevku na režijné náklady a podmienok úhrady v školskej jedálni, 

ktoré sú v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Hrnčiarske Zalužany, podľa predloženého 

návrhu.  (príloha č.5). 

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    
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4. Sadzby ďalších miestnych poplatkov podľa predloženého návrhu. (príloha č.6) 

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

 

5. Podľa platného VZN č. 2/2016, o podmienkach poskytovania dotácií z prostriedkov 

obce Hrnčiarske Zalužany, schvaľuje pre 1. polrok 2024  dotácie na činnosť 

spoločenských, kultúrnych  a športových organizácii v úhrnnej výške 4.460€ , z toho 

pre: 

Šachový klub  450,-€;  FS HRNČIARKA 400,-€; Jednotu dôchodcov 250,-€; 

Červený kríž  175,-€; Úniu žien 35,-€; Zväz protifašistických bojovníkov 100,-€;  TJ 

Slovan Hrnčiarske Zalužany 3.050,-€. 

 

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

 

6. Rozpočet obce Hrnčiarske Zalužany na rok 2024 na úrovni hlavnej kategórie 

rozpočtovej klasifikácie, podľa predloženého návrhu. (príloha č. 8) 

 

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

 

7. V zmysle § 4, ods.5 zákona č. 583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej 

samosprávy, zostavenie a predkladanie rozpočtu obce na rok 2024 bez programovej 

štruktúry. 

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

 

8. Zásady č.1/2023 hospodárenia nakladania s majetkom obce Hrnčiarske Zalužany.   

(príloha č.9) 

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

 

9. Podľa platného VZN č. 2/2016  o podmienkach poskytovania dotácií z prostriedkov 

obce Hrnčiarske Zalužany, zvýšenie poskytnutia  dotácie z rozpočtu obce v r. 2023 pre 

TJ SLOVAN Hrnčiarske Zalužany o 500,-€. 

 

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

 

10. Rozpočtové opatrenie č.4/2023, podľa predloženého návrhu (príloha č.10). 
 

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    
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11. Čerpanie rezervného fondu v celkovej výške 8.672,19 €, na kapitálové výdavky obce 

nasledovne: 

- 6.024,06 € na  spoluúčasť pri financovaní projektu  „Vybudovanie infraštruktúry   pre 

voľnočasové aktivity;  

 - 2.648,13 € na čiastočnú úhradu nákladov na vybudovanie vodovodnej prípojky 

k zbernému dvoru. 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

12. Predĺženie platnosti Komunitného plánu sociálnych služieb do 30.6.2024. 

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

 

13. Uzatvorenie dodatku  č. 3 k Zmluve o  Združení obcí  pre likvidáciu odpadu Poltár,  

IČO 35679361, Železničná 489/1, Poltár 987 01 tak, že sa čl. IV zmluvy vypúšťa 

pôvodné znenie  a nahrádza sa novým znením  nasledovne: 

 

 

P.č. Spoločník, akcionár 

% podielu 

nové 

1 Mesto Poltár 31,825 

2 Obec České Brezovo 2,699 

3 Obec Ďubákovo 0,591 

4 Obec Breznička 4,334 

5 Obec Hradište 1,546 

6 Obec Kokava nad Rim. 16,893 

7 Obec Krná 0,305 

8 Obec Málinec 7,910 

9 Obec Mládzovo 0,561 

10 Obec  Ozdín 2,000 

11 Obec Rovňany 1,448 

12 Obec Šoltýska 0,798 

13 Obec Uhorské 3,241 

14 Obec Veľká Ves 2,275 

15 Obec Utekáč 6,117 

16 Obec Sušany 2,433 

17 Obec Hrnčiarske Zalužany 4,708 

18 Obec Selce 0,591 

19 Obec Hrnčiarska Ves 5,418 

20 Obec Zlatno 2,807 
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21 Obec Cinobaňa 1,500 

  Spolu 100 

 

Ostatné  ustanovenia zmluvy zostávajú  nezmenené. 

 

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

 

 

14. Podanie žiadosti o dotáciu z Environmentálneho fondu na rok 2024 na projekt: 

„Rekonštrukcia ČOV Hrnčiarske Zalužany“ vo výške 199.839 €. 

OZ v prípade schválenia dotácie schvaľuje realizáciu kapitálovej investície 

z poskytnutej dotácie z Environmentálneho fondu na uvedený projekt, ako aj  

spoluúčasť obce na financovaní projektu vo výške 1 % z oprávnených  nákladov. 

 

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

 

15. Realizáciu kapitálovej investície, ktorá bude financovaná z poskytnutej dotácie  

z prostriedkov Environmentálneho fondu - Zvyšovanie energetickej účinnosti 

existujúcich verejných budov (L9), na projekt č. L9 - 230534: „Rekonštrukcia a 

modernizácia kultúrneho domu  a prístavba kultúrneho domu“. 

OZ zároveň schvaľuje spoluúčasť obce na financovaní projektu z vlastných zdrojov vo 

výške  5 % z oprávnených nákladov projektu. 

 

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

 

 

 

 

 

 

Ing.Branislav Nociar 

                 starosta obce 


